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Protokół nr XII.15 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 30 września 2015 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 15 radnych 

(nieobecny był radny Robert Krzych oraz radny Mieczysław Kuryś). Stwierdził 

zatem, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. Następnie przywitał 

zaproszonych gości (lista obecności w załączeniu), zgromadzonych radnych, 

Starostę, Wicestarostę, Sekretarza, Skarbnika oraz kierowników jednostek. 

Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymali wszyscy porządek obrad  

i zapytał, czy są jakieś pytania, wnioski, uwagi do tego porządku. Pytań i uwag nie 

było, zatem Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad:  

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Analiza funkcjonowania oraz ocena sytuacji finansowej Domów Pomocy 

Społecznej, Powiatowego Ośrodka Wsparcia i Domu Dziecka  

w Skwierzynie. Informacja PCPR o wykorzystaniu środków z PFRON. 

4. Analiza oświadczeń majątkowych – Starosta i Przewodniczący Rady 

Powiatu. 

5. Informacja Zarządu z realizacji budżetu za I półrocze 2015 roku. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego (druk nr 49), 

b) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 52), 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 53), 

d) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Międzyrzecz w 2016 roku (druk nr 54), 

e) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Skwierzyna w 2016 roku (druk nr 55). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 
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9. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 31 sierpnia 2015 roku. 

10. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Grzegorzowi Gabryelskiemu, który 

poinformował o tym, że 6 września odbyły się w Międzyrzeczu Wojewódzkie 

Dożynki. Pogoda niestety nie dopisała, ale nasze stoisko – stoisko powiatu 

międzyrzeckiego – wyróżniało się spośród innych. W związku z tym Starosta chciał 

podziękować zwłaszcza dyrektorom Domów Pomocy Społecznej, gdyż to właśnie 

rękodzieła wykonane przez ich podopiecznych tworzyły ten dobry klimat. Starosta 

dodał, że z zachwytem to nasze stoisko oglądali pan Wojewoda Lubuski, pani 

Marszałek, pan Wicemarszałek oraz wszyscy zaproszeni goście. Starosta 

podziękował również panu Romanowi Nowakowi za pomoc techniczną. 

Starosta chciał na sesji Rady, w sposób uroczysty, podziękować wszystkim  

i wręczyć drobne upominki. Wyróżnieni zostali dyrektorzy Domów Pomocy 

Społecznej: pani Agnieszka Błajet, pani Maria Błajet-Sekuła, pani Bożena Adamiec, 

pani Hanna Szymczak, pani Anna Kwiecińska, pan Bogdan Macina. 

Przewodniczący Rady pogratulował i podziękował wszystkim.  

O godzinie 1415 przybył radny Mieczysław Kuryś (obecnych było 16 radnych). 

Ad 2. 

Nie było żadnych interpelacji ani zapytań radnych. 

Ad 3. 

Głos zabrał pan Marcin Romanowski, kierownik zespołu pieczy zastępczej  

i przedstawił analizę funkcjonowania oraz ocenę sytuacji finansowej Domów 

Pomocy Społecznej. Powiedział, że w powiecie międzyrzeckim mamy 6 Domów 

Pomocy Społecznej (Jasieniec, Szarcz, Międzyrzecz, Skwierzyna, Rokitno 38, Rokitno 

58), następnie po kolei i ze szczegółami omówił ich funkcjonowanie oraz sytuację 

finansową. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady zauważył, że jesteśmy szczególnym powiatem, bo tych 

Domów Pomocy Społecznej mamy aż 6, więc i tych potrzeb jest mnóstwo. 

Następnie pan Marcin Romanowski przedstawił analizę funkcjonowania oraz ocenę 

sytuacji finansowej Powiatowego Ośrodka Wsparcia w Skwierzynie. 
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Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania.  

Informację PCPR o wykorzystaniu środków z PFRON również omówił pan 

Romanowski.   

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania.  

Informację o funkcjonowaniu oraz ocenie sytuacji finansowej Domu Dziecka  

w Skwierzynie przedstawiła pani Magdalena Lichuta-Sadulska, Dyrektor tegoż 

Domu Dziecka.     

Radny Jerzy Kuźmicz zapytał o ilość pracowników. Jest tam zatrudnionych 27 osób, 

dzieci w Domu Dziecka przebywa 31, zatem czy nie jest tych pracowników za dużo? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że w każdej grupie pracuje 3 wychowawców. 

Realizują też te godziny pracy jako wychowawcy nocni. Pani Dyrektor zaznaczyła, 

że pracują całą dobę i jest konieczność takiego zatrudnienia.  

Przewodniczący Rady dodał, że jest zatrudnionych 27 osób, ale na 24,75 etatu.   

Radny Ferdynand Sańko zapytał o to, kto, oprócz tych 9 wychowawców, jeszcze 

tam pracuje? Jakie to są stanowiska? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że są to: dwie panie sprzątające; pani w pralni na 

część etatu; pani krawcowa na część etatu; trzy kucharki, w tym dwie na cały etat; 

pani księgowa; dwóch pracowników administracji; pani pedagog; pracownik 

socjalny i pani dyrektor.      

Więcej pytań ani uwag do tego sprawozdania nie było. 

Ad 4. 

Starosta przedstawił analizę oświadczeń majątkowych. Powiedział, że na jego ręce 

takie oświadczenia powinno złożyć 50 osób: członkowie Zarządu, kierownicy 

powiatowych jednostek organizacyjnych, osoby zarządzające powiatowymi osobami 

prawnymi (szpital, muzeum) oraz wszyscy urzędnicy, którzy wydają decyzje 

administracyjne w imieniu pana Starosty. Na te 50 osób, oświadczenia złożyło 48 

osób, ponieważ dwie osoby, których stosunek pracy ustał, tego nie zrobiło, pomimo 

wezwań pana Starosty.  

Starosta powiedział, że po analizie tych oświadczeń majątkowych stwierdzono tylko 

drobne uchybienia. Zaznaczył też, że w porównaniu z innymi latami, tych uchybień 

jest coraz mniej.  
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Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady i przedstawił analizę oświadczeń 

majątkowych. Na jego ręce takie oświadczenia składają radni Rady Powiatu 

Międzyrzeckiego, czyli 15 osób. Wszystkie osoby złożyły te oświadczenia  

w terminie. Po analizie stwierdził Przewodniczący Rady drobne uchybienia.  

W części oświadczeń nie złożono oświadczeń o dochodach współmałżonków i jest to 

powtarzający się błąd. Natomiast nie ma jednoznacznych podstaw prawnych w tym 

zakresie, jak to ma wyglądać. W jednym oświadczeniu podano źródło dochodu, ale 

nie podano kwoty. W części oświadczeń brakowało precyzyjnego określenia 

poszczególnych składników majątku do wspólności majątkowej oraz w niektórych 

oświadczeniach brakowało jednoznacznego określenia tytułu prawnego (dzierżawa, 

własność, użytkowanie wieczyste itp.). Przewodniczący Rady zaapelował, aby 

wypełniać te orzeczenia przy użyciu komputera, ponieważ niektóre oświadczenia 

majątkowe, które były wypełniane ręcznie, są po prosty nieczytelne. A są one 

publikowane, więc dobrze by było, aby nie było kłopotów z ich odczytaniem.    

Przewodniczący Rady ogłosił krótką przerwę o godzinie 1510.  

Obrady wznowiono o godzinie 1525. Po przerwie obecnych było 15 radnych (sesję 

opuścił radny Zbigniew Smejlis). 

Ad 5. 

Skarbnik Remigiusz Biłous odczytał pozytywną opinię RIO w sprawie wykonania 

budżetu za I półrocze 2015 roku. Następnie Skarbnik powiedział, że Komisja 

Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej również pozytywnie zaopiniowała to 

sprawozdanie.  

Nie było żadnych pytań ani uwag.  

Przewodniczący Rady stwierdził zatem, że skoro kwestia ta była szczegółowo 

omawiana na posiedzeniach komisji stałych, w związku z tym poinformował, że 

Rada przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze bez uwag.  

Ad 6. 

Przewodniczący Rady przeszedł do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego (druk  

nr 49) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 
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Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  

i porządku publicznego (druk nr 49). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr XII.66.15. 

b) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 52) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2015 rok (druk nr 52). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr XII.67.15. 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 53) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 53). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr XII.68.15. 

d) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Międzyrzecz w 2016 roku (druk nr 54) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie wyrażenia woli 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz w 2016 roku (druk nr 54). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr XII.69.15. 

e) w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Skwierzyna w 2016 roku (druk nr 55) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie wyrażenia woli 
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udzielenia pomocy finansowej Gminie Skwierzyna w 2016 roku (druk nr 55). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr XII.70.15. 

Ad 7. 

Nie było żadnych interpelacji ani zapytań radnych. 

Ad 8. 

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. W tym czasie odbyło się kilka posiedzeń. 

31 sierpnia Zarząd: zajmował się sprawami budżetowymi; podjął uchwałę w sprawie  

oświadczenia do składania oświadczeń woli; podjął uchwałę w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia trwałego zarządu dla Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu na 

ulicy Słonecznej (teraz siedziba ZDP znajdować się będzie w Skokach); zajmował się 

sprawami gospodarki nieruchomościami i zgodą na najem nieruchomości. 

16 września Zarząd: zajmował się sprawami z zakresu edukacji, spraw społecznych  

i promocji; zajmował się sprawami budżetowymi; podjął uchwałę w sprawie 

wydania opinii o zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych; przyjął postanowienie 

w sprawie opinii projektu programu ochrony środowiska dla Gminy Bledzew na lata 

2016-2019; zajmował się również opinią w sprawie projektu zagospodarowania 

terenu dla zadania dotyczącego przebudowy ulicy Sobieskiego w Skwierzynie; 

zajmował się różnymi sprawami z zakresu gospodarki nieruchomościami. 

21 września Zarząd: zajmował się sprawami budżetowymi; przyjął projekty uchwał, 

które znalazły się na dzisiejszej sesji. 

Następnie Skarbnik omówił sprawy budżetowe, które w czasie międzysesyjnym na 

posiedzeniach Zarządu były analizowane. Dodał również, że Zarząd przychylił się 

też do wniosku Gminy Przytoczna na zmianę przeznaczenia 50 000 zł pomocy 

finansowej, na wykonanie innego zadania, niż było to pierwotnie planowane. Kwota 

jest bez zmian. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tych sprawozdań. 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 31 sierpnia 2015 r. Zapytał czy są jakieś uwagi 

do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, 

http://bip.powiat-miedzyrzecki.pl/akty/20/447/w_sprawie_wydania_opinii_o_zaliczeniu_drog_do_kategorii_drog_gminnych/
http://bip.powiat-miedzyrzecki.pl/akty/20/447/w_sprawie_wydania_opinii_o_zaliczeniu_drog_do_kategorii_drog_gminnych/
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że Protokół nr XI.15 posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia  

31 sierpnia 2015 roku został przyjęty przez Radę bez uwag. 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady poinformował o pismach, które do radnych dotarły.  

Sprawa chodnika w Kursku jest uzależniona od inicjatywy Gminy Międzyrzecz, 

ponieważ wciąż utrzymujemy zasadę dofinansowania 50 000 zł dla gminy, ale 

zostawiamy wolną rękę wójtom, burmistrzom, na co tę kwotę chcą przeznaczyć.  

Jeśli chodzi o Kęszycę Leśną i emisję przez firmę różnych nieprzyjemnych zapachów, 

pyłów itp., to uważa pan Przewodniczący, że powinno się tę sprawę skierować do 

Wydziału Ochrony Środowiska, aby została przeprowadzona odpowiednia kontrola.  

Przewodniczący Rady powiedział również o piśmie otrzymanym z Fabryki 

Aktywności Młodych z prośbą o wsparcie wolontariatu. 

Wpłynęła też prośba od państwa Z. w sprawie wsparcia finansowego na 

rehabilitację. Przewodniczący Rady podkreślił, że jest to sprawa do rozwiązania na 

szczeblu ośrodka pomocy społecznej, poprzez rehabilitację w szpitalu 

międzyrzeckim. 

Radna Zofia Plewa powiedziała, że rozmawiała już w tej sprawie z Dyrektor 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Skwierzynie i nie ma żadnych przeszkód, 

żeby skorzystać z darmowej rehabilitacji. 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że następną sesję planuje na  

28 października, na godzinę 1400. 

Na koniec zaproponował również, aby radni zastanowili się nad rezygnacją  

z papierowego obiegu dokumentów, materiałów na sesję. Jest to kosztowne (papier, 

tonery, transport tych materiałów itp.). Proponuje przejście na drogę elektroniczną, 

gdyż i tak większość z radnych korzysta z poczty elektronicznej. Pan 

Przewodniczący Rady sądzi, że taniej byłoby nawet zakupić dla radnych tablety. 

Poprosił, aby tę kwestię przemyśleć, przedyskutować na komisjach i aby każdy 

radny w Biurze Rady złożył deklarację, w jaki sposób chce otrzymywać materiały na 

sesję – czy w formie papierowej, czy w formie elektronicznej. Zasugerował też, aby 

materiały na sesję znajdowały się też w BIP-ie, aby każdy z gości miał wgląd w te 

dokumenty. Ułatwiłoby to nam wszystkim pracę. 
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Przewodniczący Rady zamknął obrady XII sesji o godzinie 1555.      

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu   

Iwona Podyma       Jarosław Szałata  

                 

 

 


